
پاکسازی ۱۱۶ نقطه تهران از وجود موادفروشان آژیر

گروه اجتماعی: رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر تهران گفت: در حال 
پاکس��ازی ۱۱۶ نقطه آلوده تهران از وجود معتادان و موادفروش��ان 
هس��تیم. به گزارش مهر، سرهنگ محمد بخشنده گفت: به منظور 
پاس��خگویی به یکی از مهم ترین مطالبات و دغدغه های شهروندان 
تهرانی، طرح برخورد با خرده فروشان و توزیع کنندگان مواد افیونی 
و همچنین جمع آوری معتادان متجاهر از شهر تهران به اجرا درآمد 
که با اجرای این طرح به صد درصد اهداف مورد نظرمان رس��یدیم. 
وی افزود: با اقدامات اطلاعاتی در رابطه با شناسایی نقاط آلوده که از 
قبل انجام شد، در ۱۵ روز گذشته ۲۴ قاچاقچی موادمخدر دستگیر 

ش��دند و پس از تشکیل پرونده در اختیار مقام قضایی قرار گرفتند. 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران اظهار داشت: در بحث مبارزه 
 ب��ا موادمخدر بویژه فروش��ندگان مواد افیونی در ۱۵ روز گذش��ته، 
۱۳ مرحله طرح در ۱۱۶ نقطه از نقاط آلوده شهر تهران که از قبل 
رصد ش��ده بود اجرا ش��د و قریب ب��ه ۲۳۸ توزیع کننده موادمخدر 
دستگیر شدند که از متهمان بیش از ۱۶۵ کیلوگرم انواع موادمخدر 
کش��ف ش��د. وی با اش��اره به اینکه »طرح برخورد با فروشندگان 
موادمخ��در ادامه دار اس��ت و عزم مان را جزم کرده     ای��م نقاط آلوده 
تهران را به طور کامل پاکس��ازی کنیم« از ش��هروندان خواست هر 

نقطه آلوده ای را که در محله خود مش��اهده کردند، از طریق مرکز 
فوریت های پلیسی ۱۱۰ به اطلاع رسانی کنند.

گروه اجتماعی: کارشناس آسیب های 
رس��می  مش��اوره  و  اجتماع��ی 
آموزش وپ��رورش گفت: زنگ هش��دار افزایش نرخ 
اعتیاد بویژه باوجود مخدرهای جدید در نوجوانان و 
مدارس به صدا درآمده و نیاز به اقدامی عاجل است. 
فرزاد سالک نیا در گفت وگو با مهر، در پاسخ به این 
پرسش که به نظر می رسد آسیب های اجتماعی در 
قشر نوجوان و محصل به مرز هشدار رسیده است، 
بیان کرد: آس��یب های اجتماعی در میان نوجوانان 
مرز هش��دار را رد کرده است و گستردگی قضیه را 
می توان از بخش��نامه هایی که در آموزش وپرورش 
دس��ت  به  دست می شود و جلس��اتی که در حوزه 
پیشگیری گذاشته می شود، فهمید. وی ادامه داد: 
سن آسیب ها متأسفانه به دوره راهنمایی رسیده و 
حتی در برخی مواقع می ش��نویم سن دبستان هم 
درگیر این موضوع شده اس��ت، بویژه باوجود ماده 
مخدر جدید به نام »گُل« که خود دانش آموزان هم 

نسبت به عواقب استفاده از آن اطلاعات ندارند.
اعتیاد در مدارس جدی گرفته شود ■

سالک نیا اعتیاد را بزرگ ترین آسیبی که باید 
در مدارس جدی گرفته ش��ود دانس��ت و گفت: 
باقی آسیب ها به پیچیدگی و گستردگی اعتیاد 

نیس��تند. در واقع در جامعه  
آسیب ها  باقی  دانش آموزی 
آمار بالایی ندارد. وی گفت: 
آموزش وپ��رورش  در  م��ا 
دبیرهای��ی که بای��د در این 
زمینه آموزش بدهند تربیت 

نکرده ایم و بار روی دوش مشاورها باید باشد اما 
عملًا اینچنین نیست. این کارشناس آسیب های 
اجتماعی اضافه کرد: مش��اور ها ۶ س��اعت وقت 
دارند بروند سر کلاس ها و درس تفکر را تدریس 
کنند. در ای��ن درس آموزش مهارت های تفکر و 
تصمیم گیری آموزش داده می شود و به مهارت ها 
کم پرداخته می ش��ود. مش��اور وق��ت نمی کند 
همین س��رفصل ها را هم تدریس کند و در عین  
حال نمی تواند هم جوابگوی خیل مش��اوره های  
دانش آم��وزی و والدین بش��ود و هم به تدریس 
برسد. تعداد مش��اوران کم است و شاید اشکال 
در بودجه باش��د یا ضعف در تصمیم گیری ها که 

جای��گاه مش��اور در مدارس 
تثبیت نمی ش��ود و اگر این 
جایگاه در نخس��تین  فرصت 
به درستی در آموزش وپرورش 
تثبیت نش��ود اتفاق ناگواری 

رخ می دهد.
جای خالی تدریس آسیب های اجتماعی ■

وی در ادامه، در توضیح اینکه در مدارس درسی 
به اس��م آسیب های اجتماعی تدریس نمی شود و 
جای آن خالی اس��ت، بیان کرد: ما درسی به اسم 
آسیب های اجتماعی که متخصصان آن را آموزش 
بدهند، نداریم. آموزش وپرورش مناطق تعدادی از 
مشاوران را مجدد آموزش داده است تا در مدارس 
به درخواس��ت خود مدارس کارگاه های آسیب را 
ب��رای والدین و  دانش آموزان برپا کند. قطعاً جای 
خالی چنین درس��ی به صورت رس��می در میان 
کتب آموزشی خالی است. حتی درس مهارت های 
زندگی هم در مدارس اختیاری است، ضمن اینکه 

باید برای اولیا بسته های تشویقی مثل تخفیف در 
شهریه در نظر گرفته شود تا در این جلسات حضور 

پویایی داشته باشند.
اهمیت مهارت های زندگی ■

این کارش��ناس مش��اوره با انتقاد از اینکه در 
فرهنگ ما همیش��ه گمان می شود اتفاق بد برای 
همسایه رخ می دهد و خطر در کمین عزیزان مان 
نیس��ت، گفت: ما باید س��پرهای دفاعی را از سن 
دبستان برای  دانش آموزان ایجاد کنیم و این میسر 
نمی شود مگر با همکاری خانواده ها اما متأسفانه 
حتی در سن دبس��تان که موضوع کنکور مطرح 
نیس��ت، نمره ریاضی برای والدین از مهارت های 
زندگ��ی و تربیت فرزندان ش��ان مهم تر اس��ت و 
حاضرند برای معلم خصوصی ریاضی هزینه کنند 
اما برای مشاوره هزینه ای نکنند.  سالک نیا اضافه 
کرد: ما باید خیلی زودتر از آنکه نوجوان در معرض 
انحرافات و آسیب ها باش��د او را با مثلاً چیزی به 
اسم فشار همسالان آشنا کنیم؛ اینکه مهارت »نه« 
گفتن داشته باشد حتی اگر همسالان او را مسخره 
کردند. اعتماد به  نفس نوجوانان را باید بالا ببریم 
و اینه��ا پایه های خودآگاهی اس��ت که باید برای 
آموزش به  دانش آموزان سرمایه گذاری جدی کنیم.

گروه اجتماعی: فرماندار تهران بر 
لزوم اختصاص بخشی از درآمد 
حاص��ل از ف��روش مجوزهای ورود ب��ه محدوده 
طرح ترافیک برای نوس��ازی ناوگان اتوبوسرانی 
ش��هر تهران تاکید کرد. به گزارش ایسنا، عیسی 
فره��ادی در حاش��یه کارگ��روه محیط زیس��ت 
شهرستان تهران گفت: چهارمین جلسه کارگروه 
محیط زیست شهرس��تان تهران طی ۴ هفته به 
ص��ورت پیاپی برگزار ش��د ک��ه در آن مصوباتی 
در حوزه ه��ای مختلف به دس��تگاه های ذی ربط 

ابلاغ شده اس��ت. وی افزود: در این جلسه سهم 
خودروهای سنگین در آلودگی هوای شهر تهران 
و نوس��ازی این ناوگان مورد بحث و بررسی قرار 
گرفت. همچنی��ن مخازن اتوبوس ه��ا که تاریخ 
تعویض فیلترهای آنها گذشته است مورد بررسی 
قرار گرف��ت و درباره هزینه ها و منابعی که برای 
تامین این هزینه ها لازم است توسط نمایندگان 
دس��تگاه های مختلف بحث و بررسی انجام شد. 
فره��ادی تاکید کرد: در جه��ت تامین اعتبارات 
لازم برای این اقدامات باید تلاش کنیم بخش��ی 

از اعتبارات حاصل از فروش مجوز ورود به طرح  
ترافیک به نوسازی ناوگان اتوبوسرانی اختصاص 
پی��دا کن��د. در حال حاض��ر از ۶ ه��زار اتوبوس 
ش��هر تهران ۵۰ درصدش��ان س��ن بالایی دارند 
و فرس��وده محسوب می ش��وند، این در شرایطی 
اس��ت که تهران با کمبود ۳هزار اتوبوس مواجه 
اس��ت. فرماندار تهران با اش��اره به اینکه ش��هر 
ته��ران نیازمند 9 هزار اتوبوس اس��ت، افزود: در 
حال حاضر ۶ هزار اتوبوس در شهر تهران فعالیت 

می کنند که نیمی از آنها فرسوده هستند.

نیمکت

پایتخت

کارشناس آسیب های اجتماعی آموزش وپرورش هشدار داد

افزایش آسیب های اجتماعی میان نوجوانان

اجتماعي 0 4

رئیس سازمان مدارس غیردولتی اعلام کرد
مهلت 3 ماهه پیش دبستانی ها 

برای دریافت مجوز

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی 
وزارت آموزش وپ��رورش از اع��لام فراخ��وان 
ثبت نام و دریافت مجوز مراکز پیش دبستانی 
از اول اس��فند خب��ر داد و گف��ت: بیش از ۵ 
هزار مرک��ز پیش دبس��تانی مجوز از س��ایر 
نهاده��ا دارند که ت��ا پایان اردیبهش��ت ماه 
س��ال 97 مهلت دارند برای دریافت مجوز از 
آموزش وپرورش اقدام کنند. مجتبی زینی وند 
در گفت وگو با ایس��نا، درباره جزئیات صدور 
مجوز به مراکز پیش دبس��تانی اظهار کرد: ما 
در ۲ سال گذشته سامانه ای راه اندازی کردیم 
تا موسسان از طریق آن اقدام و ثبت نام کنند 
اما از آنجا که قانون دائمی ش��دن تاس��یس 
مدارس غیردولتی هنوز نهایی و مصوب نشده 
بود به درستی پیگیری نشد و به اتمام نرسید. 
وی افزود: اما با دائمی ش��دن قانون تاسیس 
مدارس غیردولتی، این برنامه را با جدیت در 
دستور کار قرار دادیم. رئیس سازمان مدارس 
و مراک��ز غیردولت��ی وزارت آموزش وپرورش 
ب��ا بیان اینکه به موجب قان��ون، تنها مرجع 
صدور مج��وز مراکز پیش دبس��تانی، وزارت 
آموزش وپرورش و س��ازمان مراکز غیردولتی 
اس��ت، اظهار کرد: بر این اس��اس موسسان 
مراکز پیش دبس��تانی حتما باید از ش��ورای 
نظ��ارت منطق��ه و اس��تان مج��وز دریافت 
کنن��د. زینی ون��د ضمن اعلام اینک��ه از اول 
اسفندماه سال جاری برای مراجعه موسسان 
به س��امانه ها فراخوان خواهیم داشت و همه 
موسس��ان مراکز پیش دبس��تانی بای��د وارد 
س��امانه مربوط ش��ده و اقدام کنن��د، درباره 
مش��مولان دریافت مجوز گفت: در گذش��ته 
مراکز پیش دبستانی از نهادها و دستگاه های 
دیگ��ر از جمله کانون مس��اجد، بهزیس��تی، 
شهرداری و سرای محلات مجوز می گرفتند.

نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت:
مقدمات برگزاری حج ۹۷ 

فراهم شد
نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت گفت: 
مقدمات کار برای انجام حج در سال 97 فراهم 
شده اس��ت. به گزارش تسنیم، حجت الاسلام 
والمسلمین سیدعلی قاضی عسکر در همایش 
روحانیون و مداحان کاروان های عتبات منطقه 
فارس، فضای س��نگین علیه حج گذش��ته در 
کش��ور و تبلیغات منفی در حوزه حج و زیارت 
را یادآور ش��د و با اش��اره ب��ه اینکه با همراهی 
تمام دست اندرکاران این حوزه، حج 9۶ بخوبی 
و با موفقیت برگزار ش��د، اظهار کرد: مقدمات 
کار برای انجام حج در س��ال 97 فراهم ش��ده 
و روحانی��ون محترم از هم اکنون باید مقدمات 
را برای آماده س��ازی حجاج و تشکیل جلسات 
توجیه��ی آموزش فراهم کنند. گفتنی اس��ت 
حمید محمدی، رئیس سازمان حج و زیارت نیز 
طی هفته های گذشته برای مذاکره با مقامات 
حج عربستان سعودی در رابطه با حج تمتع 97 

عازم این کشور شده بود.

رئیس ستاد ازدواج دانشجویی خبر داد
تمدید مهلت ثبت نام 
ازدواج دانشجویی

رئیس س��تاد ازدواج دانش��جویی کشور با 
بی��ان اینکه تاکن��ون حدود ۱۴ ه��زار زوج در 
بیست ویکمین دوره مراسم ازدواج دانشجویی 
 ثبت ن��ام کرده ان��د، گف��ت: مهل��ت ثبت نام تا 
۳۰ بهمن ماه 9۶ تمدید ش��د. حجت الاس��لام 
محمد خادمی در گفت وگو با مهر، با اش��اره به 
آمار ثبت نام بیس��ت و یکمین مراس��م ازدواج 
 دانش��جویی، گفت: تا صبح ش��نبه ۲۳ دی ماه 
۱۴ هزار زوج دانش��جو و ح��دود ۵۰۰ زوج از 
اس��اتید، در بیس��ت و یکمین مراس��م ازدواج 
دانش��جویی ثبت ن��ام کرده ان��د. وی ادامه داد: 
پیش بینی ما این است که تا پایان دوره ثبت نام، 
تعداد ۲۰ هزار زوج دانشجو در این دوره ثبت نام 
کنند. رئیس س��تاد ازدواج دانش��جویی کشور 
خاطرنش��ان کرد: به درخواس��ت دانشگاهیان 
مهلت ثبت نام بیس��ت و یکمی��ن دوره ازدواج 
دانش��جویی تا تاریخ ۳۰ بهمن ماه 9۶ تمدید 
ش��د. وی ادامه داد: در بیس��ت و یکمین دوره 
ازدواج دانشجویی امسال مزدوجین دانشجویی 
ک��ه از اول مهرماه 9۵ تا اول دی ماه 9۶ ازدواج 

کرده اند می توانند در این طرح ثبت نام کنند.

رئیس شورای شهر تهران تأکید کرد
لزوم قضاوت منصفانه 

درباره مدیریت قبلی شهرداری
رئیس شورای شهر تهران با 
تأکید بر اینکه باید اقدامات 
گذش��ته درب��اره مدیری��ت 
ش��هری را بر اساس انصاف 
بررس��ی کرد، گف��ت: نباید 
مسائل گذشته شهری را سیاه نمایی کرد. به 
گزارش تسنیم، محس��ن هاشمی رفسنجانی 
در جلس��ه دیروز شورای شهر تهران با اشاره 
به حضور محمدعلی نجفی در جلس��ه اظهار 
کرد: بررس��ی دقیق عملکرد دوره گذش��ته 
مدیریت ش��هری در زمینه های مختلف اعم 
از شهری، حمل ونقل، اقتصادی، مالی، منابع 
انس��انی، اجتماعی، فرهنگی و فنی، عمرانی، 
هوشمندس��ازی، س��لامت اداری و مس��اله 
تاب آوری ش��هر نی��از به زم��ان و اختیارات 
قانونی بیش��تری دارد تا گزارشات مبسوطی 

ارائه شود. 
هاشمی ادامه داد: یکی از موضوعات مهم 
ارائه گزارش��ات تفریغ بودجه است که در این 
زمینه شهرداری با تأخیر زمانی روبه رو است و 
شورا نیز ابزار کمتری در اختیار دارد تا نظارتی 
بر عملکرد ش��هرداری داش��ته باش��د. رئیس 
ش��ورای ش��هر تهران ادامه داد: طبیعی است 
قضاوت ما نسبت به دوره گذشته باید بر اساس 
انصاف و واقع بینانه باشد و نباید نگاه افراطی و 
تفریطی به مسائل داشته باشیم و تمام مسائل 
را س��یاه نمایی کنیم، چرا ک��ه نقاط مثبت و 
نقاط ضعف کنار یکدیگر دیده شود. وی افزود: 
ان شاءالله رویکرد این دوره از مدیریت شهری 
تا پایان دوره ادامه داشته باشد و این در حالی 
اس��ت که اگر ما به دوره گذشته انتقاد داریم 
قاعدتاً انتقاد به این دوره از مدیریت شهری نیز 

کم کم شروع خواهد شد.

تصویب لایحه اخذ عوارض تردد

ی��ک فوری��ت لایحه تعیین ن��رخ عوارض 
تردد وسایل نقلیه در طرح ترافیکی جدید در 
جلسه دیروز شورا تصویب شد. اعضای شورای 
شهر تهران یک فوریت لایحه اخذ عوارض در 
طرح جدید را مورد بررس��ی ق��رار داده و یک 
فوریت آن را به تصویب رس��اندند. به گزارش 
»وطن امروز« محس��ن پورسیدآقایی، معاون 
حمل ونقل و ترافیک ش��هرداری تهران گفت: 
طرح ترافیک نه در مس��اله حل آلودگی هوا و 
ن��ه در حل ترافیک اثرگذار نبوده اس��ت و در 
دوره مدیریت قبلی نیز شاهد بودیم ۴۲ درصد 
سهمیه ها افزایش یافت و این سهمیه ها عادلانه 
نبوده اس��ت. به گفته معاون نجفی، با اجرای 
این طرح درآمد شهرداری افزایش نمی یابد اما 
۲۰ درصد حجم ترافیک کاهش می یابد و به 

توزیع عدالت در شهر کمک می شود.

هواشناسی پیش بینی کرد
آغاز بارش برف و باران در کشور

کارشناس س��ازمان هواشناسی کشور از 
ورود سامانه بارشی به کشور طی ۲۴ ساعت 
آین��ده خب��ر داد و گفت: پیامد این س��امانه 
بارش��ی، بارش باران، بارش برف، وزش باد و 
کاهش دما تا سقف ۶ درجه برای استان های 
ش��مالی طی ۳ روز آینده است. امین حسین 
نقشینه در گفت وگو با تسنیم، تصریح کرد: با 
ورود س��امانه بارشی در شمال غرب، سواحل 
غربی خزر و رفته رفته البرز مرکزی، ابرناکی، 
ب��ارش برف و باران، وزش ب��اد و کاهش دما 
به وقوع می پیوندد. این کارش��ناس س��ازمان 
هواشناسی کشور ادامه داد: طی روز دوشنبه، 
بارش برف و باران و وزش باد، سواحل دریای 
خزر، بخش هایی از ش��مال غرب، دامنه های 
ش��مالی البرز و بخش هایی از ش��مال شرق 
کش��ور را فرا می گیرد. به گفته نقشینه، یکی 
از پیامدهای این سامانه در روزهای دوشنبه 
و سه ش��نبه وزش باد ش��دید و کاهش ۲ تا  
۶ درجه ای دما در نیمه ش��مالی کشور است. 
وی توضی��ح داد: ای��ن س��امانه بارش��ی در 
روز یکش��نبه ابت��دا اس��تان های  آذربایجان 
 ش��رقی، آذربایجان غرب��ی، اردبیل و گیلان 
را با برف و باران مواجه می کند که گس��تره 
بارش ها روز دوش��نبه به مازندران، گلستان، 
خراسان شمالی، کردستان، کرمانشاه، زنجان، 
قزوین و ارتفاعات البرز در استان های البرز و 

تهران هم کشیده می شود.

نبض جامعه

گروه اجتماعی: نماینده مردم ارومیه 
در مجلس ش��ورای اس��لامی با بیان 
اینکه در احیای دریاچه ارومیه تعلل 
صورت گرفته است، از عملکرد بسیار 
ضعیف سازمان حفاظت محیط زیست 

انتقاد کرد.
به گ��زارش ایلنا، ب��ا وجود اینکه 
س��تاد احیای دریاچ��ه ارومیه چند 
س��الی اس��ت فعالیت های مختلفی 
برای احیای ای��ن دریاچه انجام داده 
اس��ت اما متاس��فانه تراز سطح آب 
دریاچه ارومیه نسبت به زمان مشابه 
در س��ال قبل ۲۴ سانتیمتر، وسعت 
دریاچ��ه ۳۱۱/۲ کیلومت��ر مرب��ع و 
حجم آب موج��ود در دریاچه ارومیه 
۰/۵ میلیارد مترمکعب کاهش یافته 
اس��ت. هادی بهادری، نماینده مردم 
ارومیه درباره وضعیت دریاچه ارومیه 
گفت: اقدامات زیادی در س��ال های 
اخیر برای احیای دریاچه ارومیه انجام 

شده اما تراز دریاچه امسال نسبت به سال گذشته 
۲۴ س��انتیمتر کاهش داشته و تقریبا معادل سال 
9۴ شده است. وی با بیان اینکه دریاچه ارومیه یک 
حوضه بسته است، خاطرنشان کرد: متاسفانه امسال 
بارش ها در استان حدود ۴۰ درصد کاهش داشته و 
طبیعی است که وقتی بارش نباشد در رودخانه نیز 
آبی جریان پیدا نمی کند که وارد دریاچه شود. البته 
می توانستیم اقداماتی را انجام دهیم که با وجود این 

کمبود بارش، مقدار آب را جبران کنیم.
تعلل در اقدامات انجام شده ■

نماین��ده مردم ارومیه با بیان اینکه در انجام این 
اقدامات تعلل شده است، تصریح کرد: از جمله این 
اقدامات کاهش مصرف آب در حوزه کشاورزی است، 
اگرچ��ه درباره کاهش مصرف در حوزه کش��اورزی 
صحبت های بسیاری شده است اما در عمل متاسفانه 
برعکس عمل کرده ایم. بهادری تصریح کرد: در حال 
حاضر مصرف آب در حوزه کش��اورزی نه تنها پایین 
نیامده، بلکه افزایش هم داشته است. متاسفانه برخی 

تفکرات وجود دارد که به توسعه 
پایدار و آینده اعتقادی ندارند. 
باید الگوی کشت در کشاورزی 
س��ازگار با محیط زیست باشد 
ام��ا در ح��ال حاض��ر الگوی 
کشت سازگار با محیط زیست 
نیست و محصولات پرمصرف 
دریاچ��ه  آبری��ز  حوض��ه  در 
ارومیه کش��ت می ش��ود. وی 

با بیان اینکه بیش��ترین مصرف آب در حوضه آبریز 
دریاچه ارومیه مربوط به محصولاتی مانند سیب و 
چغندرقند اس��ت، ادامه داد: در حال حاضر 9۳ هزار 
هکتار در این حوضه زیر کش��ت باغات سیب است 
که تقریبا هر هکتار ۱۵ هزار مترمکعب آب مصرف 
می کند. نماینده مردم در مجلس دهم خاطرنشان 
کرد: باید محصولات کشاورزی در این حوضه تغییر 
کند و به محصولات کم مصرف مانند پسته، زرشک، 
فندق، بادام و انگور که محصولات سنتی این منطقه 

هستند، تبدیل شود.
تبدیل اراضی دیم به آبی ■

ک��رد:  تصری��ح  به��ادری 
متاس��فانه اراضی دی��م نیز به 
اراضی آبی تبدیل ش��ده است. 
همچنین مراتع نیز به سرعت از 
بین رفته و به زمین کشاورزی 
تبدیل می شوند و مزارع نیز به 
باغات تغییر کارب��ری داده اند؛ 
هم��ه اینها به دلی��ل مصرف بیش از ان��دازه آب در 
حوزه کش��اورزی است. وی با تاکید بر اینکه جهاد 
کشاورزی اقدامی در زمینه کارشناسی مصرف آب 
ندارد، گفت: هدف وزارت جهاد کش��اورزی در این 
منطقه افزایش تولیدات محصولات کشاورزی بدون 
توجه به محیط زیس��ت و منابع آب اس��ت، اگر این 
موضوع از سوی جهاد کشاورزی جدی گرفته شود 
و مصرف آب در حوزه کش��اورزی مدیریت ش��ود 
می توانیم با هم��ان مقادیر کم بارش نیز دریاچه را 

تا حدودی حفظ کنیم. وی ادامه داد: 
می توانی��م در محص��ولات گرانبهاتر 
مانند فندق، بادام و زرشک که مصرف 
آب کمت��ری دارند خودکفا ش��ویم. 
این نگاه خودکفای��ی در محصولات 
کش��اورزی باید متعادل شود و تلاش 
نکنیم در محص��ولات پرمصرف آبی 
خودکف��ا ش��ویم. در ح��ال حاضر ما 
مانند س��یب  صادرکننده محصولی 
هس��تیم که محصول پرمصرف آبی 
اس��ت، وقتی سیب را صادر می کنیم 
یعن��ی آب را صادر کردی��م، چرا که 
هر کیلو سیب ۶۰۰ لیتر آب مصرف 
می کند یعنی ۳ بشکه؛ وقتی ما سیب 
را صادر می کنیم یعنی ۳ بش��که آب 
صادر کردی��م. بهادری خاطرنش��ان 
کرد: کش��ور ما در محدوده خش��ک 
و نیمه خش��ک دنیا قرار دارد؛ دلیلی 
ندارد آب را که ارزش بس��یاری دارد 
به س��یب تبدیل کنیم و آن را صادر 
کنیم. براحتی می توانیم س��یب را وارد کنیم و آب 
را برای محصولات کم مصرف تر و با ارزش تر هزینه 
کنیم. وی با تاکید بر اینکه بافت س��نتی در وزارت 
کشاورزی همچنان وجود دارد، گفت: در حال حاضر 
نگاه بدون مطالعه حاکم است و متاسفانه این نگاه 

باعث تولید محصولات پرمصرف آبی است. 
عملکرد ضعیف محیط زیست ■

نماینده مردم ارومیه درباره عملکرد س��ازمان 
حفاظت محیط زیس��ت در زمینه احیای دریاچه 
ارومیه گفت: عملکرد سازمان محیط زیست بسیار 
ضعیف بوده اس��ت، زمانی که ستاد احیا تشکیل 
شد، مسؤولیت مدیریتی به ستاد احیا منتقل شد 
در حالی که قب��ل از آن دبیرخانه احیای دریاچه 
در س��ازمان محیط زیس��ت بود. سازمان حفاظت 
محیط زیست نتوانس��ته نقش حاکمیتی خود را 
نش��ان دهد؛ اگر محیط زیس��ت عملکرد مناسبی 
داشت، امروز ما شاهد این همه سد در ورودی های 

دریاچه نبودیم.

نماینده مردم ارومیه انتقاد کرد

تعلل در احیای دریاچه ارومیه
هادی بهادری: سازمان حفاظت محیط زیست بسیار ضعیف عمل می کند

آوای شهر

با وجود اینکه س�تاد احیای دریاچه 
ارومیه چند سالی است فعالیت های 
مختلف�ی برای احیای ای�ن دریاچه 
انجام داده اس�ت اما متاس�فانه تراز 
س�طح آب دریاچه ارومیه نس�بت 
 ب�ه زم�ان مش�ابه در س�ال قب�ل

 ۲4 سانتیمتر کاهش یافته است
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فرماندار تهران عنوان کرد

کمبود 3 هزار اتوبوس در پایتخت


